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Zápis ze 80. setkání Poradního sboru RMB pro rodinu ze dne 1. 12. 2017 
 
  
 
 

 
Místo setkání: zasedací místnost tajemníka Magistrátu města Brna, budova Nové radnice 
Účastníci: členové Poradního sboru RMB pro rodinu dle prezenční listiny, která je přílohou zápisu. 
 
Téma schůze: 
 

1. Příklad dobré praxe - Senior klub Réva MČ Líšeň představila paní Silvie Dražanová 
2. Rozvoj spolupráce s městskými částmi v oblasti rodinné politiky - další informace a diskuze 
3. Zhodnocení naplnění Akčního plánu na rok 2017 
4. Činnost PSpR v roce 2018  
5. Různé 

 
Zahájení: 
 
Paní předsedkyně PSpR Mgr. Vondráčková  zahájila schůzi a přešla k jednotlivým bodům programu. 
 

1. Příklad dobré praxe - Senior klub Réva MČ Líšeň představila paní Silvie Dražanová 
Paní Dražanová představila činnost senior klubu. Její  prezentace je přílohou tohoto zápisu. 
Podněty, které k tématu zazněly:  

• Velkým přínosem projektu je propojování mladé a nejstarší generace a zachycení vzpomínek 
seniorů, které již nebude možné v budoucnu zachytit. 

• Dalším velkým přínosem je zapojení teenagerů způsobem, který je zaujal. (Projekt rozhovorů 
se seniory a publikování jejich vzpomínek). 

• Přidanou hodnotou projektu byl nácvik a zlepšování komunikace budoucích zdravotních 
sester se seniory. (do projektu rozhovorů se seniory se zapojili studenti střední zdravotnické 
školy) 

 
2. Rozvoj spolupráce s městskými částmi v oblasti rodinné politiky - další informace a diskuze 

 
Bc. Tesařová informovala o  schůzce se zástupci městských částí. Ta proběhla  21.9. 2017 a zúčastnilo 
se jí 12 městských částí (z celkem 29MČ). Byly to tyto MČ:  
Brno – Bohunice, Brno- Chrlice, Brno – jih, Brno – Kohoutovic,  Brno - Královo Pole,  Maloměřice a 
Obřany,  Brno – Medlánky, Brno-sever,  Brno - Žabovřesky, Brno – Židenice,  Brno-Ořešín, Brno -
Bosonohy. 
 
Toto téma již bylo předmětem minulého jednání PSpR a základní informace jsou již v zápise 
z minulého setkání, ale vzhledem k důležitosti tohoto tématu mu byl věnován prostor i na dnešní 
schůzi. 
 
Bc. Tesařová informovala o tom, co by městské části ze strany magistrátu uvítaly: 

• Příspěvek na prorodinné aktivity.  Zde magistrát naráží na nemožnost poskytnout dotaci 
městské části (Je to v rozporu se Zásadami poskytování dotací). - Mgr. Štěpánková 
informovala, že v rámci programů prevence kriminality mají zkušenosti s poskytováním 
příspěvků (nikoli dotací) městským částem. Odbor zdraví se v tomto bude inspirovat. 

• Zajištění školitelů pro témata: pravidla první pomoci a dovednosti pro osoby vracející se na 
trh práce. - MUDr.  Prosková informovala, že toto magistrát může pro MČ zajistit. 

• Možnost šířit informace i prostřednictvím magistrátního webu, popřípadě mít v rámci něj 
svou stránku.  - Toto téma bude předmětem delší diskuze. 
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Dále Bc. Tesařová informovala, že jsou v plánu pravidelná setkání s MČ a další oslovování 
představitelů nezapojených MČ. Setkání by se měla realizovat minimálně 2x ročně. Další je plánováno 
na měsíc únor  a jeho tématem budou dotační příležitosti pro obce a městské části. Přednášejícím by 
měl být zástupce MPSV, kterého zajistí krajská koordinátorka MPSV pro zavádění opatření rodinné 
politiky paní Žižkovská, se kterou magistrát spolupracuje. 
 
Dále k tomuto bodu programu zaznělo: 

• Podpořit městské části v zavádění Auditu family friendly community. Mělo by to být téma 
jednoho z nejbližších setkání s MČ, na které by byly pozváni ti, kteří již mají s auditem 
zkušenosti. 

 
3. Zhodnocení naplnění Akčního plánu na rok 2017 

 
Akční plán na rok 2017 je přílohou zápisu. Barevně je v něm vyznačeno, co se podařilo naplnit, co 
částečně, a které aktivity  se nepodařilo naplnit. Nenaplněné a částečně naplněné aktivity přecházejí 
do plánu na další rok. 
 
Vysvětlení k nenaplněným aktivitám: 
Modernizace webu: způsobeno zejména personálními komplikacemi, nedařilo se obsadit pracovní 
místo pracovníka PR. 
Interaktivní mapa pro rodiny: činnost se zastavila na straně administrátorů GIS. 
Kampaň zaměřená na zaměstnavatele s tématem: „Co se dá dělat ze strany zaměstnavatele  
pro zlepšení prorodinného klimatu.“ A Flexibilní formy zaměstnávání - rozšíření jejich využívání na 
MMB a v příspěvkových organizacích města: Bude se realizovat až v příštím roce, neboť na podzim 
jsme se zapojili do celosvětové kampaně Světový den předčasně narozených dětí a již nebyl 
dostatečný časový prostor věnovat se tomuto tématu. 
 

4. Činnost PSpR v roce 2018  
Paní předsedkyně navrhla členům PSpR možnost scházet se častěji během roku, ale v tematických 
řešitelských skupinách, kdy každá skupina by byla zaměřena na nějaké téma např. senioři, rodiny 
s malými dětmi atd. Po krátké diskuzi se poradní sbor shodl na tom, že se dělit nebude, aby všichni 
členové měli přehled o všech tématech. S tímto všichni přítomní souhlasili. 
 
Bc. Tesařová informovala, že akční plán na rok 2018 se bude schvalovat až v průběhu ledna, neboť 
v průběhu ledna proběhne schvalování akčního plánu v rámci tvorby strategického dokumentu „Plán 
zdraví města Brna“(jehož součástí je rodinná politika) a tento plán by měl nahradit náš stávající, který 
vychází z předchozí Koncepce rodinné politiky města Brna. V rámci nové koncepce bude schvalován 
akční plán na období květen 2018- prosinec 2020.  
Schvalovací proces bude časově velmi omezen, a proto  Bc. Tesařová prosí členy sboru v případě 
jejich připomínek, aby byli připraveni na to, že na ně budou mít velmi krátký časový prostor. 
 

5. Různé 
 
Bc. Tesařová sdělila informace k připravované ceně Křesadlo: 
Předávání cen proběhne v divadle na Orlí 7.12. 201 . Kapacita divadla je omezena, a proto není akce 
otevřena volně veřejnosti, ale je určena pouze pro pozvané hosty. 
V 8 kategoriích bude oceněno 9 osob. Celkový počet nominovaných bylo 52. V kategorii „kultura“ 
nebyl nikdo nominován, naopak v kategoriích „sociální oblast a zdravotnictví“ a „volný čas a 
vzdělávání“ bylo mnoho nominací, tak byly nakonec oceněni 2 lidé v každé z nich. Komise, která 
rozhodovala, byla složena se zástupců neziskových org., univerzit a veř. správy. Akci zajištovali: 
Maltézská pomoc, město Brno a Jihomoravský kraj. 
 
Členové sboru se rozloučili s MUDr. Proskovou, která odchází z funkce vedoucí Odboru zdraví MMB. 
Paní doktorka informovala, že se její nástupkyní stane JUDr. Eva Rabušicová.  MUDr. Prosková 
zůstane nadále na Odboru zdraví na částečný úvazek a bude se nadále účastnit setkání PSpR. 
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Závěr: 
Paní předsedkyně poděkovala všem zúčastněným a ukončila jednání. 
 
Termín další schůze nebyl z důvodu nepřítomnosti pana náměstka stanoven. Plánován je na 
druhou polovinu měsíce února a bude stanoven dle časových možností pana náměstka. 
 
Zapsala: Bc. Drahomíra Tesařová dne 22. 12. 2017  
 
 
Přílohy:  
Prezentace Senior klubu Réva MČ Líšeň 
Akční plán prorodinných činností na rok 2017 - vyhodnocení 
Prezenční listina 


